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Vragen en opwaarderingen m.b.t. SB Provinciale U-pas (PUP) 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
UtrechtNu! 1 Opwaardeerverzoek:  

Graag willen wij de Statenbrief betreTende 
de Provinciale U-pas (PUP), gedateerd 19 
maart 2024 opwaarderen voor de 
aanstaande commissievergadering op 10 
april. Deze brief schetst de uitkomsten van 
een verkenning naar de haalbaarheid en 
wenselijkheid van de Provinciale U-pas als 
middel om participatie en kwaliteit van leven 
voor mensen met een laag inkomen te 
verhogen. Op basis van de bevindingen 
is besloten om alternatieve initiatieven 
verder te onderzoeken. Mijn fractie wil dat 
we kritisch kijken naar deze vervolgstappen. 
 
De brief omvat een overzicht van deze 
alternatieven, inclusief een financiële 
prognose en voorgestelde 
vervolgstappen. 
 
Wij menen dat een discussie hierover 
richting kan geven aan de toekomstige inzet 
van de provincie op het sociale domein. Mijn 
fractie is sowieso kritisch als het 
gaat om de rol van de provincie in het 
sociale domein. Ook daarover willen we de 
discussie aangaan. 

 

Volt 2 Opwaardeerverzoek: In de SB staat dat u de 
alternatieven graag met de leden van de 
BEM wil bespreken. Daarom ons verzoek 
om deze SB op te waarderen zodat wij met 
alle commissieleden en GS in gesprek 
kunnen gaan hierover. 

 

PvdA 3 Opwaardeerverzoek: Als fractie gaan we 
graag in op de uitnodiging in de conclusie 
van de Statenbrief om de voorgelegen 
alternatieven in de commissie te bespreken. 

Zowel het Jeugdfonds als het 
Volwassenenfonds vergoeden deelname 
aan sport én cultuur. Gemeenten betalen de 
deelname van inwoners, de provincie 
vergoedt de coördinatie-uren bij het 
Jeugdfonds (€40.000 per jaar).  
Als alternatief voor de PUP is het vergoeden 
van de licentiekosten van gemeenten bij het 
Volwassenfonds genoemd. Hierbij gaat het 
om een vergoeding voor 2 jaar.  
Dit omdat het een directe ondersteuning is 
van gemeenten en passend bij de rol van de 
provincie.  
De bijdrage van de provincie zou bedoeld 
zijn als impuls, niet als structurele 
financiering. Het vergoeden van de 
licentiekosten kan gemeenten net dat zetje 
geven om aan te sluiten bij het 
Volwassenenfonds.  
Echter, zoals genoemd in de Statenbrief, 
zijn er geen middelen beschikbaar voor dit 
alternatief.  
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Bij het Volwassenenfonds mogen 
gemeenten inderdaad de doelgroep 
verkleinen, zo lang het 18+ is. Het 
vergoeden van een deel van de kosten van 
sport- en cultuurdeelname voor jongeren 
van 18-23 jaar, naast de licentiekosten, zou 
een alternatief kunnen zijn. De 
licentiekosten zullen bij aanpassing van 
leeftijd niet verschillend zijn.  
Hier zijn echter ook geen middelen 
beschikbaar voor.    

ChristenUnie 4 Opwaarderverzoek: De ChristenUnie fractie 
vindt het niet nodig dat het Jeugdfonds met 
700.000 euro extra wordt ondersteund om 
het verschil te betalen tussen de werkelijke 
kosten en de minimumvergoeding die 
gemeenten betalen per kind (meestal 450 
euro per maand, waarvoor bijna alle 
sportlidmaatschappen vergoed kunnen 
worden) en om het voor kinderen tot 18 jaar 
mogelijk te maken om zowel een 
sportlidmaatschap als een 
cultuurlidmaatschap te betalen. 
Daarentegen wordt er geen voorstel gedaan 
om geld te geven aan gemeenten voor het 
vergoeden van sportdeelname in het 
Volwassenfonds - alleen vergoeden van de 
licentiekosten - zodat veel gemeenten 
alsnog zullen besluiten om van deelname in 
dit fonds af te zien. Gemeenten mogen de 
doelgroep verkleinen van het 
Volwassenenfonds. Het lijkt ons daarom 
beter om naast de licentiekosten ook een 
deel van de kosten voor sportlidmaatschap 
te vergoeden voor jongeren van 18-23 jaar. 
Dit kan binnen het budget dat de PS zelf 
beschikbaar wil stellen, en dat pas bij de 
Kadernota kan worden geregeld. De CU 
fractie wil peilen of er steun is voor dit 
alternatieve voorstel. 

Zowel het Jeugdfonds als het 
Volwassenenfonds vergoeden deelname 
aan sport én cultuur. Gemeenten betalen de 
deelname van inwoners, de provincie 
vergoedt de coördinatie-uren bij het 
Jeugdfonds (€40.000 per jaar).  
Als alternatief voor de PUP is het vergoeden 
van de licentiekosten van gemeenten bij het 
Volwassenfonds genoemd. Hierbij gaat het 
om een vergoeding voor 2 jaar.  
Dit omdat het een directe ondersteuning is 
van gemeenten en passend bij de rol van de 
provincie.  
De bijdrage van de provincie zou bedoeld 
zijn als impuls, niet als structurele 
financiering. Het vergoeden van de 
licentiekosten kan gemeenten net dat zetje 
geven om aan te sluiten bij het 
Volwassenenfonds.  
Echter, zoals genoemd in de Statenbrief, 
zijn er geen middelen beschikbaar voor dit 
alternatief.  
 
Bij het Volwassenenfonds mogen 
gemeenten inderdaad de doelgroep 
verkleinen, zo lang het 18+ is. Het 
vergoeden van een deel van de kosten van 
sport- en cultuurdeelname voor jongeren 
van 18-23 jaar, naast de licentiekosten, zou 
een alternatief kunnen zijn. De 
licentiekosten zullen bij aanpassing van 
leeftijd niet verschillend zijn.  
Hier zijn echter ook geen middelen 
beschikbaar voor.    

SGP 5 Opwaardeerverzoek: deze lijkt mij sowieso 
opgewaardeerd te worden door de vraag 
van GS aan de commissie. 

 

 


